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BRM.0012.5.2.2025.AM 
Protokół nr 9/2025 z posiedzenia Komisji Kultury. 
 
Data posiedzenia: 05.02.2025 r. 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Katowice, ul. Młyńska 4, sala 4-5 
Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 12:00 
Godzina zakończenia posiedzenia: 12:30 
Prowadzący obrady: Przewodnicząca Komisji Kultury – Pani Ewa SADKOWSKA 
Biuro Rady Miasta: Pani Alicja MAZUR 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli wszyscy Radni członkowie Komisji. 
 
Goście uczestniczący w posiedzeniu: 

1. Pan Krzysztof KRAUS Naczelnik Wydziału Kultury 
2. Pan Bolesław BŁACHUTA Miejski Konserwator Zabytków 

 
Punkt 1. 
Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA przywitała gości zaproszonych na 
posiedzenie Komisji, Państwa Radnych członków Komisji oraz pozostałych uczestników 
posiedzenia. Przewodnicząca Komisji poinformowała, że Państwo Radni mieli możliwość 
zapoznania się z porządkiem obrad posiedzenia, który był udostępniony w BIP-ie oraz  
w aplikacji eSesja. Zaznaczyła, że przed chwilą otrzymała wiadomość od Organizatorów 
Festiwalu Tauron Nowa Muzyka, którzy w związku z pilną i niespodziewaną koniecznością  
uczestnictwa w innym spotkaniu, poprosili o usprawiedliwienie swojej absencji. 
Poinformowała, że temat ten zostanie zdjęty z porządku obrad i przełożony na kolejne 
posiedzenie Komisji. Następnie poddała go pod głosowanie porządek obrad wraz  
z zaproponowana zmianą. 
 
Porządek obrad: 
1. Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
3. Bieżąca informacja Prezydenta Miasta w zakresie kultury. 
4. Festiwal Tauron Nowa Muzyka - dane z edycji 2024, plany na 2025 rok. 
5. Opiniowanie projektów uchwał. 

1) [DS-237/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie udzielenia dotacji  
z budżetu miasta Katowice na rok 2025 na prace konserwatorskie, restauratorskie  
i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
1) Odpowiedź Przewodniczącego Zarządu GZM na pismo Prezydenta Miasta Katowice 
w sprawie Społecznej Rady Kultury przy GZM. 

7. Zakończenia posiedzenia. 
 
W trakcie głosowania Radna M. SKWAREK zgłosiła problem techniczny z logowaniem do 
aplikacji eSesja. Poprosiła o odnotowanie w protokole głosu „za” przyjęciem 
przedstawionego porządku obrad. 
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Radni członkowie Komisji, jednogłośnie - 10 głosami „za”, przyjęli porządek obrad 
posiedzenia. 
 
Punkt 2. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poinformowała zebranych, że projekt 
protokołu nr 8/2025 (BRM.0012.5.1.2025.AM) z posiedzenia Komisji Kultury w dniu 
14.01.2025 r. został zamieszczony w materiałach dla Państwa Radnych członków Komisji  
w aplikacji e-Sesja. 
 
Wobec braku uwag ze strony Państwa Radnych, Przewodnicząca Komisji poddała pod 
głosowanie projekt protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
 
W trakcie głosowania Radna M. SKWAREK zgłosiła problem techniczny z logowaniem do 
aplikacji eSesja. Poprosiła o odnotowanie w protokole głosu „za” przyjęciem protokołu  
z poprzedniego posiedzenia komisji. 
 
Komisja Kultury jednogłośnie - 10 głosami „za”, przyjęła protokół nr 8/2025 
(BRM.0012.5.1.2025.AM) z posiedzenia komisji w dniu 14.01.2025 r. 
 
Punkt 3. 
Bieżące informacje Prezydenta Miasta w zakresie kultury. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poprosiła o przedstawienie Bieżącej 
informacji Prezydenta Miasta w zakresie kultury. 
(Załącznik nr 1) 
 
Pan Naczelnik K. KRAUS przedstawił zebranym bieżącą informację Prezydenta Miasta  
w zakresie kultury.  
 
Wobec braku pytań i uwag ze strony Państwa Radnych członków Komisji, Przewodnicząca 
Komisji podziękowała za przedstawioną informację, stwierdziła, że Komisja przyjęła ją do 
wiadomości.  
 
Punkt 4. 
Festiwal Tauron Nowa Muzyka - dane z edycji 2024, plany na 2025 rok. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA przypomniała, że temat ten został 
wycofany z porządku obrad i omawiany będzie podczas kolejnego posiedzenia Komisji. 
 
Punkt 5. 
Opiniowanie projektów uchwał. 
 

1) [DS-237/25] Projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie udzielenia dotacji  
z budżetu miasta Katowice na rok 2025 na prace konserwatorskie, restauratorskie  
i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 

 

https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323374/komisja-materialy-%E2%80%94-502-%E2%80%94-kopia_3178505.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323374/ds-237-25_3167910.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323374/ds-237-25_3167910.pdf
https://katowice.esesja.pl/zalaczniki/323374/ds-237-25_3167910.pdf
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Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poinformowała, że projekt uchwały był 
dostępny w materiałach dla Państwa Radnych, w aplikacji eSesja. Zapytała, czy ktoś  Państwa 
Radnych ma pytania lub uwagi do ww. projektu uchwały. 
 
Wobec braku pytań oraz uwag ze strony Państwa Radnych poprosiła, aby Pan B. BŁACHUTA 
Miejski Konserwator Zabytków przedstawił projekt uchwały.  
 
Pan B. BŁACHUTA Miejski Konserwator Zabytków przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan Radny A. SZYMCZYK poprosił o wyjaśnienia w sprawie ilości złożonych wniosków. 
 
Pan B. BŁACHUTA Miejski Konserwator Zabytków poinformował, że wpłynęło 6 wniosków,  
5 uzyskało dofinansowanie. Wyjaśnił, że jeden z wniosków nie mógł być rozpatrzony. 
Przekazał szczegółowe informacje w tej sprawie. Szkoda, ponieważ obiekt, którego dotyczył 
wniosek, jak najbardziej zasługuje na to. Wspomniał, że wcześniej miasto wspomagało prace, 
podmiot ten trzykrotnie uzyskał dotacje na prace konserwatorskie, trzykrotnie kwotę 100 tys. 
zł. 
 
Pan Radny A. SZYMCZYK zapytał, ile wniosków  było złożonych w zeszłym roku. Poprosił  
o informację, jaki jest trend, czy tych wniosków jest więcej.  
 
Pan B. BŁACHUTA Miejski Konserwator Zabytków wyjaśnił, że w zeszłym roku było siedem 
wniosków. Wszystkie te wnioski były uwzględnione za wyjątkiem jednego, dotyczącego tego 
samego, co w tym roku podmiotu. Sytuacja była taka jak w tym roku,  sytuacja tego podmiotu 
jest taka już od dwóch lat. Wniosków wpływa mniej więcej tyle, ile tych dotacji później jest 
udzielanych. Niektóre wnioski są niekompletne pod względem formalnym, wiadomo że one 
nie są rozpatrywane. Są różne zapytania, które kończą się jakby na etapie rozmów i te wnioski 
nie wpływają. Dotyczy to na przykład kamienic. Zdaniem Miejskiego Konserwatora Zabytków 
wynika to z tego, że przygotowanie tych wniosków jest rzeczywiście poważne. One wymagają 
kompletu załączników w postaci programu prac, projektu, kosztorysu, pozwoleń 
konserwatorskich, pozwoleń budowlanych, dokumentacji konserwatorskiej takiej 
przedwykonawczej, wstępnej i to chyba zniechęca. 
 
Pan Radny A. SZYMCZYK zauważył, że przejeżdżając przez Katowice widzimy, że tych 
obiektów, które wymagałyby remontów jest bardzo dużo. Wpływają tylko nieliczne wnioski. 
Być może rzeczywiście chodzi o tą stronę formalną, wnioski są skomplikowane  
w wypełnianiu. Czy my nie jesteśmy w stanie pomóc albo wyjść naprzeciw tym, którzy by 
ewentualnie chcieli otrzymać tą dotację i pomóc im w wypełnianiu tych wniosków. 
Zaznaczył, że nie wierzy w to, że chętnych nie ma. Podkreślił, że nie chciałby wyciągać 
wniosku, że nie starają się o dotacje, ponieważ wypełnienie wniosku jest skomplikowane. 
Tych obiektów w Katowicach jest bardzo dużo, mnóstwo tych kamienic w centrum miasta 
jest zasłanianych reklamami, żeby nie było widać elewacji. Powinno być odwrotnie. Nie 
powinno być reklam, a one powinny być odrestaurowane i cieszyć oko i mieszkańców 
Katowic. 
 
Pan B. BŁACHUTA Miejski Konserwator Zabytków  podkreślił, że jest przez cały czas do 
dyspozycji i każdemu służy pomocą, aczkolwiek  zaznaczył, że Biuro Konserwatora Zabytków 
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nie wypełnia wniosków i musi być zachowana zasada równego dostępu. Wspomniał, że  
często jest tak, że wniosek obejmuje zakres prac, który nie jest kwalifikowany zgodnie  
z ustawą o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami, a także naszymi zasadami. Wyjaśnił, 
że nie można takich rzeczy dotować. 
 
Wobec braku dalszych pytań oraz uwag ze strony Państwa Radnych Przewodnicząca Komisji 
poddała pod głosowanie pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 
 
„Komisja Kultury Rady Miasta Katowice, po zapoznaniu się projektem uchwały Rady Miasta 
Katowice w sprawie udzielenia dotacji z budżetu miasta Katowice na rok 2025 na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków, w głosowaniu: jednogłośnie 10 głosów „za”- pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały”. 
 
Punkt 6. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 

Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA zapytała, czy ktoś z Państwa Radnych 
chciałby zgłosić wniosek w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury Pani E. SADKOWSKA poinformowała, że na dzisiejsze 
posiedzenie do wiadomości Komisji Kultury wpłynęły odpowiedź na wniosek Komisji Kultury, 
dotyczący poparcia idei utworzenia Społecznej Rady Kultury przy Metropolii GZM.  
 
Pani Radna E. GRODZKA – ŁOPUSZYŃSKA przekazała informację o koncercie, który odbył się  
w minioną niedzielę. Był to koncert w wykonaniu ukraińskiej orkiestry Nadiia, która 
stacjonuje w Instytucji Kultury Katowice Miasto Ogrodów, a solistami byli studenci Wydziału 
Wokalno – Aktorskiego Akademii Muzycznej w Katowicach. Był to koncert dla Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku w związku z czym miała miejsce integracja międzypokoleniowa no i ogólnie 
umuzykalnienie. Podkreśliła, ze sala była pełna.  
 
Punkt 7. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim za 
udział w posiedzeniu, a następnie zamknęła obrady komisji. 
 
 
        Przewodnicząca  
        Komisji Kultury 
 
        Ewa SADKOWSKA 
 
 
Protokołowały:  
Alicja MAZUR 


